

ميناء صلالة Port of Salalah

Date: 10th October, 2019

Salalah Port Services Company S.A.O.G.

Initial unaudited and unapproved financial results for nine months ended 30th Sep 2019

Particulars	Amounts in OMR 000's		
	Nine months ended 30th Sep 2019	Nine months ended 30th Sep 2018	Change (2019/2018)
Total Revenue	48,158	40,968	18%
Total Expenses	44,788	42,884	4%
Net Profit/(Loss) after tax	3,370	(1,916)	276%
Throughput handled:			
Containers in TEU 000's	2,995	2,555	17%
General cargo Metric Tons 000's	11,467	11,393	1%

Notes:

1	As previously reported Salalah Port suffered from cyclone Mekunu during May 2018 that impacted the results YTD Sep 2018. Recovery efforts continued and by end of June 2019 quarter, restored significantly its container terminal capacity to the pre cyclone levels, whereas GCT was restored during Q1 2019. The restoration works relating to other port facilities are still ongoing. The cyclone expenses amounting to OMR 2,713k incurred during Jan - Sep 2019 (YTD Sept 2018 OMR 2,577k) is included under total expenses as above. During 2018 on account payment of OMR 14,808k was received towards Mekunu claim. No insurance receipts have been included YTD 30 th September 2019 although claims are ongoing.
2	Cyclone Mekunu claims led to insurers demanding higher premium rates for the renewal of port package policy on April 1, 2019 that caused higher premium of OMR 1,730 k p.a.
3	IFRS 16 (Leases) came into effect from January 1, 2019 accordingly the total expenses YTD Sep 2019 include impact of OMR 396k.
4	Total revenue and Total expenses YTD Sep 2019 include write back of accruals, no longer required amounting to OMR 1,019k and OMR 578k respectively.
5	Total revenue YTD Sep 2019 includes other income of OMR 140k (YTD Sep 2018 OMR 82k) reclassified from Expenses. Previous year figure has been restated.




Roeland Van Beers
Chief Financial Officer
Salalah Port Services SAOG

P.O.Box : 369, PC 211
Salalah, Sultanate of Oman
T +968 23 220 000
F +968 23 219 236
info@salalahport.com

شركة صلالة لخدمات الموانئ (ش.م.ع.ع)
سب 2/12781/4

Salalah Port Services Co. (S.A.O.G)
C.R.No. 2/12781/4

ص.ب: ٣٦٩، الرمز البريدي ٢١١
صلالة، سلطنة عمان
هاتف +٩٦٨ ٢٣ ٢٢٠ ٠٠٠
فاكس +٩٦٨ ٢٣ ٢١٩ ٢٣٦
www.portofsalalah.com

ميناء صلالة Port of Salalah

تاريخ: 10 أكتوبر 2019

شركة صلالة لخدمات الموانئ (ش.م.ع.ع.)
موجز البيانات المالية غير المنققة وغير الموافق عليها لفترة التسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2019

(عماني الأرقام بالآلاف ريال)

التصنيف	التسعة أشهر المنتهية في سبتمبر 2019	التسعة أشهر المنتهية في سبتمبر 2018	نسبة التغيير
	ا	ب	ا / ب
إجمالي الإيرادات	48,158	40,968	18%
إجمالي المصروفات *	44,788	42,884	4%
صافي الربح/(الخسارة) بعد الضرائب	3,370	(1,916)	276%
الإنتاجية المناولة:			
الحاويات - بالآلاف حاوية نمطية	2,995	2,555	17%
البضائع العامة - بالآلاف طن	11,467	11,393	1%

ملاحظة:

كما أشرنا سابقا فقد تعرض ميناء صلالة إلى تأثيرات الإعصار مكونو خلال مايو 2018 مؤثرا على النتائج حتى سبتمبر 2018. جهود التغطية مستمرة ، وحتى نهاية الربع الثاني فقد استعادت تسهيلات محطة الحاويات قدرتها التشغيلية لما قبل الإعصار أما تسهيلات محطة الشحن العام فقد استعادت قدرتها التشغيلية خلال الربع الأول من عام 2019. فيما يتعلق بتسهيلات الميناء الأخرى فإن عمليات استعادة التشغيل لازالت مستمرة. تكاليف الإعصار للفترة من يناير حتى سبتمبر 2019 بلغت 2,713 ألف ر.ع. (يناير إلى سبتمبر 2018 - 2,577 ألف ر.ع.) متضمنة في إجمالي المصاريف المذكورة أعلاه. خلال العام 2018 ، تم استلام مبلغ 14,808 ألف ر.ع. من حساب المطالبات. لم يتم تضمين ايصالات التأمين حتى سبتمبر 2019 على الرغم من أن المطالبات لا تزال جارية.

أدت مطالبات الإعصار مكونو إلى مطالبة شركات التأمين بمعدلات أقساط أعلى لتجديد عقد تأمين الميناء في 1 أبريل 2019 ، والتي تسببت في ارتفاع أقساط التأمين التي بلغت 1,730 ألف ر.ع سنويا.

مع البدء بتطبيق المعيار الدولي 16 (العقود) ابتداءا من 1 يناير 2019 ، فإن التكاليف الإجمالية حتى سبتمبر 2019 تتضمن التأثير البالغ 396 ألف ر.ع.

إجمالي الإيرادات وإجمالي المصاريف حتى سبتمبر 2019 تشمل شطب مخصصات مبالغ مستحقة لم تعد لها ضرورة قائمة وبالغة 1,019 ألف ر.ع. ومبلغ 578 ألف ر.ع. على التوالي.

5 إجمالي الإيرادات حتى سبتمبر 2019 تشمل إيرادات أخرى بلغت 140 ألف ر.ع. (حتى سبتمبر 2018 - 82 ألف ر.ع.)



رولاند فان بيرر
الرئيس المالي

شركة صلالة لخدمات الموانئ ش.م.ع.ع.